
 
 
JAK SIĘ UCZYĆ JĘZYKA ANGIELSKIEGO Z PIOSENEK? 
 
W naszym słynnym już kursie dla początkujących SIXPACK English zachęcamy was do 
słuchania piosenek. Dzisiaj pokarzemy raz jeszcze jak dobra jest to technika uczenia się, a 
przy tym nie tylko przyjemna, ale dzięki muzyce i rymom przynosząca szybkie rezultaty. 
 
Oto nasz pierwszy przykład: znana piosenka zespołu THE CLASH, która rozpoczyna 
następująco:  
 
Darling you gotta let me know 
Should I stay or should I go? 
 
W jaki sposób możemy to wykorzystać do nauki języka? Pierwsza rzecz – ściągamy sobie 
tekst wpisując do wyszukiwarki „The Cash – Should I stay – Lyrics” – czyli „Słowa”. Możemy 
także wykorzystać np. polski serwer „Tekstowo”. 
 
Mamy zatem już początek i czas przejść na You Tube, gdzie wpisujemy to samo, ale po to 
żeby posłuchać przynajmniej pierwszej zwrotki – najlepiej kilka razy. A potem zaczynamy 
uprawiać „shadowing” czyli niezależnie od tego ile zrozumieliśmy - kilka razy mechanicznie 
sobie to powtarzamy podśpiewując. (nieśmiali mogą zamknąć okna, żeby nikt nie podsłuchał) 
 
Teraz już czas na  pełniejsza analizę. Zacznijmy od drugiej linijki: 
 
 

Should I stay or should I go? 

 

Z naszych materiałów dowiadujecie się że: 

Czasownika SHOULD używamy, kiedy chcemy powiedzieć, że ktoś ma coś zrobić, lub 

powinien coś zrobić. A zatem chcąc dać komuś dobrą radę powiemy: 

You should stop smoking.  

Powinieneś przestać palić. 

 

Czasownik SHOULD przyda nam się również, kiedy chcemy zapytać co my powinniśmy zrobić: 

What should I do? 

Co powinnam zrobić? 

Should I call you?  
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Czy powinnam zadzwonić do ciebie? 

 

Kiedy natomiast chcemy powiedzieć, że ktoś nie powinien robić czegoś użyjemy zaprzeczenia 

SHOULDN'T: 

You shouldn't drink alcohol.  

Nie powinieneś pić alkoholu. 

You shouldn’t drive so fast. 

Nie powinieneś jeździć tak szybko. 

ZDANIA TWIERDZĄCE 

I should go to the dentist.  

Powinnam pójść do dentysty. 

You should study English.  

Powinieneś uczyć się angielskiego. 

He should find a job.  

On powinien znaleźć pracę. 

ZDANIA PRZECZĄCE 

I shouldn't go there.  

Nie powinienem iść tam. 

You shouldn't work so hard.  

Nie powinieneś pracować tak ciężko. 

PYTANIA 

Should I make coffee?  

Czy powinnam zrobić kawę? 

Should you go now?  

Czy ty powinieneś teraz iść? 
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A zatem poznaliśmy niesamowicie użyteczny czasownik SHOULD, który jak wydać na 
przykładach przydaje się w wielu sytuacjach. 
 
Powtarzamy raz jeszcze: 
SHOULD I? – Czy powinnam? 

SHOULD I? –  Czy powinienem? Albo: 

SHOULD I? – Czy mam? 

Should I stay Czy mam zostać?  stay  zostać  # stay  

Should I go Czy mam iść?   go  iść  # go 

Should I sapek Czy mam mówić?  speak  mówić  # speak 

Should I listen Czy mam słuchać?  listen  słuchać  # listen 

Should I work Czy mam pracować?  work  pracować # work 

Should I rest  Czy mam odpoczywać? rest  odpoczywać # rest 

Should I sit  Czy mam usiąść?  sit  usiąść  # sit 

Should I stand Czy mam stać?  stand  stać  # stand 

Should I start  Czy mam zacząć?  start  zacząć  # start 

Should I stop  Czy mam skończyć?  stop  skończyć # stop 

 

„OR” = ALBO; LUB; CZY 

 
 
A teraz czas na pierwsza linijkę z naszej piosenki: 
 
Darling you gotta let me know 
 
Tu uczymy się przynajmniej dwóch niesamowicie użytecznych struktur: 
 
LET ME … 
GOTTA …. 
 
Trochę wiedzy słownikowej: 
(allow) to let sb do sth pozwolić komuś coś robić or na zrobienie czegoś, dać komuś coś zrobić; 
she lets them do what they like pozwala im robić, co się im podoba, pozwala im na wszystko; 
she wanted to leave but they didn’t let her chciała wyjść, ale jej nie pozwolili or dali; her  
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pride won’t let her admit she made a mistake duma nie pozwala jej przyznać się do błędu; 
you shouldn’t let her talk to you like that nie powinieneś pozwalać, żeby się do ciebie tak 
odzywała; let me go first pozwól, że pójdę przodem or pierwszy 
 
 
Ale najbardziej LET przydaje się nam w formie LET’S: 
 
Wyrażenia LET’S używamy, kiedy chcemy zaproponować komuś, aby wspólnie z nami coś 

zrobił. Możemy na przykład zaproponować grę w tenisa, lub pójście na basen: 

Let's play tennis.  

Zagrajmy w tenisa. 

Let's go swimming.  

Chodźmy popływać. 

Let's do it.  

Zróbmy to. 

Let's dance.  

Zatańczmy. 

Let's eat something.  

Zjedzmy coś. 

Let's go to Paris.  

Pojedźmy do Paryża. 

 

Jeżeli natomiast chcemy zaproponować nierobienie czegoś, powiemy let's not, a następnie 

użyjemy wybranego czasownika: 

Let's not play tennis.  

Nie grajmy w tenisa. 

Let's not go swimming.  

Nie idźmy pływać. 

Let's not do it.  

Nie róbmy tego. 

Let's not talk about it.  
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Nie mówmy o tym. 

Let's not argue.  

Nie kłóćmy się. 

Shall we go to the cinema?  Yes, let’s. 

Czy pójdziemy do kina?  Tak, chodźmy. 

Let’s see! 

Zobaczmy! 

 
Ile już mamy wiedzy, a to dopiero jedna konstrukcja z pierwszej linijki! 
 
 
Zostaje nam GOTTA – i tu akurat znajdujemy jeden z najważniejszych czasowników w języku 
angielskim … HAVE. Należy mu poświecić trochę więcej miejsca: 
 
 
ZDANIA TWIERDZĄCE 

I have a dog.  = I have got a dog.       = I’ve got a dog.  

Ja mam psa. 

 

She has a house. = She has got a house.= She’s got a house. Ona ma dom. 

 

We have time.  = We have got time.  = We’ve got time. My mamy czas. 

W języku mówionym najczęściej posługujemy się skrótami: 

have got  => ‘ve got 

has got  => ‘s got 

ZDANIA PRZECZĄCE 
5

https://www.youtube.com/channel/UCgSmM5nzrh-KdxFswjUM1AQ
https://questfe.pl/sklep
https://www.facebook.com/questforenglish/
https://questfe.pl/grupa
https://sprintpoliglot.pl/
https://questfe.pl


 

I haven’t got a sister. Ja nie mam siostry. 

She hasn’t got a cat. Ona nie ma kota. 

They haven’t got any time. Oni nie mają czasu 

He hasn’t got any money. On nie ma żadnych pieniędzy. 

 

PYTANIA 

Have you got a sister? Yes, I have.  No, I haven’t. 

Czy ty masz siostrę?  Tak, mam.  Nie, nie mam. 

Have they got  a car?  Yes, they  have.   No, they haven’t. 

Czy oni mają samochód? Tak, mają.  Nie, nie mają. 

Has she got  long hair? Yes, she has.  No, she hasn’t. 

Czy ona ma długie włosy? Tak, ma.  Nie, nie ma. 

 

Has he got brown eyes? Yes, he has.  No,  he hasn’t.  

Czy on ma brązowe oczy? Tak, ma.  Nie, nie ma. 

 

HAVE TO = HAVE GOT TO = ‘ve gotta = GOTTA 
 

• must oznacza przymus narzucony sobie samemu, w przeciwieństwie do have to, 

oznaczającego przymus narzucony odgórnie. 

 

 I must stop smoking.  

 Muszę przestać palić. (sam tego chcę) 
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I have to stop smoking. It’s my doctor’s order. 

 Muszę przestać palić. To jest nakaz od mojego lekarza. 

 

I don’t have to stop smoking. I’m healthy. 

 Nie muszę przestawać palić. Jestem zdrowy. 

 

• wyraża wewnętrzną konieczność zrobienia czegoś 

 

 I must check it again.  

 Muszę to jeszcze raz sprawdzić. 

 

• stosujemy także do silnego przypuszczenia lub wniosku wysnutego na podstawie 

pewnych faktów 

 

You must be joking.  

 Ty na pewno żartujesz. 

 
This must be your daughter. She’s got your eyes. 

To musi być twoja córka. Ona ma twoje oczy. 

 
Darling you got to let me know 
Should I stay or should I go? 
If you say that you are mine 
I'll be here 'til the end of time 
So you got to let me know 
Should I stay or should I go? 
 
Aha kolejne linijki to zdania warunkowe …. Ale to innym razem chyba! 
 
 
 

7

https://www.youtube.com/channel/UCgSmM5nzrh-KdxFswjUM1AQ
https://questfe.pl/sklep
https://www.facebook.com/questforenglish/
https://questfe.pl/grupa
https://sprintpoliglot.pl/
https://questfe.pl


 
 
Kochanie, musisz dać mi znać. 
Powinienem zostać czy odejść? 
 
Jeżeli powiesz mi, że jesteś moja, 
Będę przy tobie aż po kres istnienia. 
Więc musisz w końcu mi powiedzieć, 
Czy mam zostać, czy mogę odejść? 
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